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Saksfremlegg til styret i 
Sykehusinnkjøp HF 
Sak 37/2024 

Møteinformasjon Innhold 

Møtedato 3. april 2024 

Saksbehandler Bente Hayes 

Divisjon/fellesfunksjon   

Sakstype ☐ Beslutningssak 

☒ Orienteringssak 

☐ Temasak 

Offentlighetsvurdering ☒ Offentlig sak 

☐ Unntatt offentlighet etter §__ 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.  

 

Orientering fra administrerende direktør 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

Vadsø, 22. mars 2024 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 

håndterer per 18.03.24. 

KOFA-saker    
   

Anskaffelse         Tvistetema         Status         

Nasjonal avtale på 
vikartjenester  

Påstand om ulovlige 
kvalifikasjonskrav og 
utvelgelseskriterier.  

Saksbehandling pågår. 

 Lokal avtale om 
pasienttransport Hemsedal 
for Vestre Viken HF 

Klage på avvisning og 
tildeling. 

 Saksbehandling pågår. 

    

Rettslige prosesser  
  

Anskaffelse        Tvistetema        Status        

Nasjonale avtale på 
ambulansebiler kategori 
C      
      

Søksmål om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
som følge av brudd på 
anskaffelsesreglene.      
      

Dom fra tingretten 04.08.23.     
Sykehusinnkjøp HF ble frifunnet og 
innvilget full dekning av 
sakskostnader.    
   
Dom fra lagmannsretten 08.03.24 
Anken ble forkastet, og 
sakskostnader ble innvilget nesten 
fullt ut.   

Lokal rammeavtale for 
pasienttransport på vei til 
Helse Stavanger HF     

Søksmål om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
på bakgrunn av anførte feil 
i anskaffelsesprosessen.     

Dom avsagt 11.10.2023 og   
Helse Stavanger HF ble frikjent.   
  
Motparten har anket saken, og 
ankesak er berammet 10. og 11.april 
2024.  

Regional rammeavtale på 
kirurgiske 
grunninstrumenter til 
helseforetakene i Helse 
Vest RHF 

Begjæring om midlertidig 
forføyning.  
 
Påstand om feil ved 
evalueringen, subsidiært 
at det foreligger 
avlysningsplikt. 

Saken ble behandlet 18. og 19. mars 
2024. 

Rammeavtale på 
pasienttransport for Vestre 
Viken HF 

Søksmål om erstatning 
med grunnlag i 
kontraktbestemmelser, 
samt praktisering av 
sanksjonsbestemmelser. 

Saksforberedelse pågår, saken er 
ikke berammet. 
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2. Status i OU-prosjekt 
I styremøte 16.02.2024 ble styret forelagt Sak 22/2023 OU-prosjektet - Leveransemodell for 

Sykehusinnkjøp HF og Sak 23/2024 OU-prosjektet – Designkriterier til orientering. Styret ga 

betydningsfulle innspill i begge sakene, og da spesielt knyttet til at Sykehusinnkjøp HF må løfte 

kundeperspektivet og fleksibilitet til å tilpasse innkjøpstjenestene til kundenes behov høyt i sitt OU-

arbeid. Innspillene gitt fra styret i disse sakene er tatt med i ferdigstilling av leveransemodell og 

designkriterier, som nå er endelig vedtatt. 

I perioden fra forrige styremøte og frem til i dag har prosjektet, med bakgrunn i fastlagte føringer for 

Sykehusinnkjøp HF (kategoribasert, prosessbasert, revidert strategisk målbilde mm.) samt de 

fastlagte designkriterier, arbeidet videre med ulike organisasjonsmodeller for kjernevirksomheten 

som kan understøtte føringene som ligger. Organisering av fellesfunksjoner, som skal understøtte 

kjernevirksomheten, vil bli tegnet ut når det er kjent hvilken organisasjonsform som velges for 

kjernevirksomheten. 

De utarbeidede organisasjonsmodellene for kjernevirksomheten vil bli presentert for styret i møtet, 

med ønske om styrets umiddelbare respons på disse, og på hvordan administrerende direktør 

planlegger det videre arbeidet mot en beslutning nærmere sommeren.  

3. Leverandørkonferanse, kategorien Medisinske forbruksvarer 

Gardermoen  
13. mars arrangerte Sykehusinnkjøp HF leverandørkonferanse for kategorien Medisinske 

forbruksvarer (MFV) på Gardermoen. Det er første gang det arrangeres en slik konferanse rettet 

spesifikt mot leverandører av MFV, et tiltak som er i tråd med kategoriplanen. Interessen for 

arrangementet var stor og ble raskt fulltegnet for fysisk deltagelse med 100 påmeldte, og nærmere 

50 deltok i tillegg digitalt.  

Programmet inneholdt i hovedsak informasjon om arbeidet med tiltakene i kategoriplanen, med 

spesielt fokus på forsyningssikkerhet, klima og miljø og arbeid med felles maler og kravbibliotek. Det 

var også plass til informasjon om planlagte anskaffelser i kategorien i året som kommer, og det ble 

gitt en status på oppbygging av nye regionale forsyningsløsninger i Helse Midt-Norge og Helse Vest.  

Det er sendt ut Forms for evaluering av arrangementet som ikke foreligger enda, men muntlige 

tilbakemeldinger er gjennomgående positive, og ses på som en viktig arena for å sikre godt samarbeid 

og dialog. 

4. Leverandørkonferanse Oslo 
14. mars arrangerte Sykehusinnkjøp HF det årlige leverandørseminaret for legemiddelleverandører. 

Seminaret har vært arrangert siden 2017, og har etablert seg som et av de større arrangementene 

for leverandørene. I år var det 200 registrerte deltagere som deltok fysisk. I tillegg var det 235 som 

deltok via Teams. Deltagere kommer fra store og små leverandører. Det er også deltagere fra 

utlandet.  

Programmet er utarbeidet av en intern programkomite og baserer seg på vesentlige oppdateringer 

fra Sykehusinnkjøp HF. I år var det også søkelys på prioritering, og flere eksterne foredragsholdere 

var invitert for å gi sine betraktninger. Det var blant annet innlegg fra alle ledere av ekspertgruppene 

i forbindelse med kommende prioriteringsmelding. Det var også egen sesjon om miljø med både 



 

Sykehusinnkjøp HF – sykehusinnkjop.no  

 Side 4 av 5 

 

norske og internasjonale foredragsholdere. Evalueringen foreligger ikke, men tilbakemeldingene om 

seminaret er gjennomgående positive og en viktig arena for sikre godt samarbeid og dialog. 

5. Oppdrag Brussel  
Erik Sagdahl er innvilget permisjon fra Sykehusinnkjøp HF fra 1. april, og vil de neste to årene arbeide 

som nasjonal ekspert for medisinske metodevurderinger hos EU-kommisjonen i Brussel. Det er 

gjennom EØS-avtalen og bilaterale ordninger at Norge har nasjonale eksperter i Europakommisjonen. 

Helse og omsorgsdepartementet har holdt i rekrutteringsprosessen sammen med EU kommisjonen. 

Nasjonale eksperter rekrutteres fra sentralforvaltning, eller annen sentral offentlig virksomhet. 

Arbeidet som nasjonal ekspert er høyeste grad relevant for det arbeidet Sykehusinnkjøp HF i dag 

bistår Nye metoder-systemet med. Det vil være en unik kompetanse for Sykehusinnkjøp HF på sikt. 

6. Samfunnsansvar: NIELS-møte i Oslo  
NIELS-teamet hadde workshop i Oslo 14.-15. mars, sammen med Leverandørutviklingsprogrammet 

(LUP). Norge, Danmark og Finland var representert i møtet, forfall fra Sverige og Island. 

Miljømerking Norge og Melanor var innom for diskusjon av ambisjoner, omfang og veien videre for 

NIELS-prosjektet: Teamet, LUP og Miljømerking sier at de enda lever på den positive og omfattende 

responsen i markedsdialogen i Malmø. Miljømerking har dialog med ca. 10 leverandører om mulig 

miljømerking av produkter etter Malmø. Flere leverandører har oppfordret oss til å ha en årlig felles 

markedsdialog. For 2024 ønsker NIELS-teamet å gjennomføre en konferanse i Stockholm den 

25.september, som er dagen før en nordisk anskaffelseskonferanse. Både leverandører, NIELS-

teamet, Miljømerking og Melanor, ønsker også å løfte initiativet/prosjektet til europeisk nivå. 

Melanor har informert de andre nordiske bransjeorganisasjonene om NIELS. De har dannet en såkalt 

«Task Force» og vi er enige om å forsøke å løfte NIELS til europeisk nivå sammen med MedTech 

Europe. Det forutsetter at de nordiske bransjeorganisasjonene vil samarbeide med NIELS-teamet om 

det. Det er i tillegg et ønske i teamet å utvide samarbeidet om felles miljøkrav, samt å gjennomføre 

felles nordiske anskaffelser av miljømerkede, medisinske produkter, samt å bruke europeisk 

utfasingsliste for miljø- og helseskadelige kjemikalier i helsevesenet (EPOL). Dette vil kunne medføre 

et stort skritt videre for mer helse- og miljøvennlige produkter til nordiske sykehus. 

 

Videre finansiering: Teamet og LUP ser på mulighetene for å søke midler fra Procure4Health (der 

Sykehusinnkjøp HF er en av grunnleggerne). Ellers kan videre finansiering fra Nordic Innovation være 

mulig. Senest til neste markedsdialog skal NIELS-teamet også inkludere finansieringsmuligheter for 

leverandørene, for FOU og sertifisering av produkter. 

7. Nordisk anbud antibiotika  
Island, Norge og Danmark sliter med å sikre forsyningen av visse type eldre legemiddel. Derfor har 

innkjøpsorganisasjonene i de tre landene for tredje gang kunngjort en felles nordisk 

anbudskonkurranse rettet spesielt mot eldre, velkjente legemiddel med forsyningsutfordringer. 

I tillegg til å evaluere pris og forsyningssikkerhet har man også satt søkelys på miljø, inkludert 

kriterium for å få bukt med den økende antibiotikaresistensen. Etter ønske fra leverandørene har de 

de nordiske landene tatt utgangspunkt i en internasjonal standard for kamp mot antibiotikaresistens. 

Den internasjonale standarden gjør det enklere for leverandørene å operere i et globalt 

legemiddelmarked. De nye miljøkriteriene ble presentert for leverandørene allerede i juni 2023, når 

Nordisk legemiddelforum (NLF) inviterte leverandørene til møte om et felles kriterieutkast. På 

bakgrunn av dette møtet utarbeidet man de endelige kriteriene. 
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Fristen for å levere inn tilbud er 30. april 2024. De nye avtalene trer i kraft 1. april 2025. 

 

 


